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PROTOKÓŁ NR XXXIII/2009 

z XXXIII sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy dnia 26 listopada 2009 roku. 

Początek posiedzenia o godz. 9
00   

do  9
40

. 

 

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych  na  sesji było 14  radnych. 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Artur Piosczek    - Przewodniczący Rady Gminy 

2. Karol Sakowski   - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

3. Jerzy Cieślak    - Członek Komisji RLiOŚ 

4. Marcin Kowalczyk   - Członek Komisji OZKiS 

5. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

6. Ilona Kucharczyk   - Członek Komisji OZKiS 

7. Marek Leszczyk   - Członek Komisji RLiOŚ 

8. Jacek Młynarczyk   - Przewodniczący Komisji RLiOŚ 

9. Anna Olejnik    - Członek Komisji OZKiS 

10. Paweł Pakuła    - Członek Komisji Rewizyjnej 

11. Barbara Puczkowska   - Członek Komisji Rewizyjnej 

12. Jan Sarowski    - Członek Komisji Rewizyjnej 

13. Maria Smolarek   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

14.Ryszard Świątek   - Członek Komisji RLiOŚ 

 

1. Nieobecna radna  - Bożena Przybyła- Przewodnicząca Komisji OZKiS 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek   - Wójt Gminy 

2. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

3. Teresa Nowak    - Skarbnik Gminy 

4. Andrzej Stępień    - Starosta  Powiatu Wieluńskiego 

5. Magdalena Tronina   - Podinspektor  UG 

6. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

7. Leon Makielak    - Sołtys wsi Wierzchlas A 

8. Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

9.  Zbigniew Wołowiec   - Sołtys wsi Jajczaki 

10.  Jan Błaszczak    - Sołtys wsi Łaszew 

11.  Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

12.  Andrzej Stasiak   - Sołtys wsi Przywóz 

13.  Łuczak Henryk   - Sołtys wsi Kamion 

14.  Tadeusz Ignasiak    - Sołtys wsi Mierzyce 

15. Stanisław Frankowski  - Sołtys wsi Przycłapy  
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Porządek  obrad: 

1. Otwarcie XXXIII sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XXXII sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas.  

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2009r.  

b) trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych: 

przedszkoli, oddziałów przedszkolnych oraz szkół, które są prowadzone 

przez podmioty nie będące jednostkami samorządu terytorialnego  oraz trybu 

i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystywania.   

c) uchylenia uchwały Nr XXXII/190/2009 z dnia 22 października 2009 roku. 

6. Przyjęcie informacji w sprawie wysokości podatku rolnego na 2010 rok. 

7. Przyjęcie informacji w sprawie wysokości podatku  leśnego na 2010 rok. 

8. Interpelacje,  wolne wnioski i zapytania. 

9. Zakończenie obrad  XXXIII sesji Rady Gminy Wierzchlas.   

 

Punkt 1 

 

Otwarcie XXXIII  sesji  Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek powitał radnych, Sołtysów                      

i panią sołtys,  oraz pracowników Urzędu Gminy. Stwierdził, że w sesji 

uczestniczy 14 radnych, co stanowi kworum, przy którym, Rada Gminy może 

obradować i podejmować uchwały. 

 

Punkt 2 

 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali  

w zawiadomieniach porządek obrad. W związku z tym zapytał, czy są uwagi do 

porządku obrad. 

a) Przewodniczący poinformowała o wycofaniu z porządku obrad w Punkcie 5 

podpunktu „b” w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

publicznych i niepublicznych: przedszkoli, oddziałów przedszkolnych oraz 

szkół, które są prowadzone przez podmioty nie będące jednostkami 

samorządu terytorialnego  oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 

wykorzystywania.   

W temacie głos zabrał sekretarz Gminy Leszek Gierczyk i powiedział, że 

projekt w/w uchwały  omawiany był na posiedzeniach Komisji jednak czały 
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czas trwają dyskusje w Regionalnej Izbie Obrachunkowej w łodzi  jak ma 

ostatecznie wyglądać uchwała  przez organy stanowiące i zwrócili się do nas 

aby wstrzymać się z podjęciem uchwały do sesji w miesiącu grudniu, żeby były 

jasne wszystkie interpretacje  przepisów. 

Ponieważ nie było więcej uwag Przewodniczący poddał  projekt porządku  

obrad pod głosowanie i przyjęty został jednogłośnie wraz z wprowadzonymi 

zmianami. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych 

 

 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu XXXII  sesji  Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół poprzedniej sesji był 

wyłożony i każdy radny mógł się z nim zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś 

uwagi do protokołu. 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został poddany pod 

głosowanie i przyjęty jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 

 

Punkt 4 

Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący  Rady  Gminy poprosił Wójta o odczytanie informacji od dnia                  

22 października  2009r. do  26  listopada 2009r., które stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do przedstawionej przez Wójta 

informacji.  

Ponieważ nie było więcej pytań ani uwag do sprawozdania  w związku z tym 

zostało one przyjęte do akceptującej wiadomości. 

 

 

Punkt 5 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) Zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2009 rok. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak                           

i powiedziała,  że  zwiększenie dochodów  stanowią kwotę 62.127 zł, 

zwiększenie wydatków stanowi kwotę 198. 927 zł oraz zmniejszenie wydatków 

stanowi kwotę 136.800 zł. 

Dochody: 

Z Urzędu Marszałkowskiego otrzymaliśmy dotację  w  wyrskości 25.000 zł na 

zakup sprzętu do ratownictwa medycznego dla OSP w Wierzchlesie. 
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Przyznana została subwencja oświatowa w związku ze złożonym wnioskiem                  

z rezerwy celowej 14.127 zł  w tym na szkoły podstawowe 5.090 zł                                 

i gimnazja 9. 037 zł. 

Zachodzi konieczność urealnienia dochodów i wydatków w budżetu gminy 

Dziale  801 Oświata  i Wychowanie w związku z odpłatnością za wyżywienie 

dzieci z tego tytułu będą wyższe dochody a co za tym idzie i wyższe wydatki i 

należy je urealnić. I tak: 

 „zerówki”     -   5.000 zł 

 Przedszkola     - 10.000 zł 

 Stołówka Szkolan w Mierzycach  – 8.000 zł 

Łącznie kwoty stanowią 62.127 zł.  

Kwoty są również zwiększone po stronie wydatków.  

 

Zwiększenia wydatków poszczególnych działach: 

 Złożony został wniosek na zwrot części podatku akcyzowego do oleju 

napędowego (dopłata do paliwa dla rolników) i przekazane zostało gmina 

tylko 67% tych środków na które złożony był wniosek  i brakuje 25.200 zł. 

Rolnikom wysyłane zostały juz decyzje związku z   temat ten był omawiany 

na poszczególny posiedzeniach Komisji i radni wyrazili zgodę na wypłacenie 

rolnikom w całości należnego im zwrotu podatku przekazanie na ten cel 

środków z budżetu gminy. Skarbnik nadmieniła, że po rozmowie 

telefonicznej z Urzędem Wojewódzkim środki nie zostaną przekazane w tym 

roku.  Rada Gminy wyraziła zgodę na wypłate rolnikom w całości części 

zwrotu podatku akcyzowego i dofinansowanie z budżetu Gminy. 

 Dział 010 Rolnictwo i Łowiectwo zwiększa się o kwotę 25.200 zł, 

 Dział  600 Transport i Łączność    -„-              26.000zł                       

z przeznaczeniem na Wierzchlas ul. Ogrodowa, 

 Dział 700 Gospodarka mieszkaniowa   -„-                            5.000 zł na 

wykonanie projektu parkingu przy kościele w Wierzchlesie,             

 Dział 750 Administracja publiczna       -„-       20.000 zł na 

remont Urzędu Gminy, 

 Dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa - 25.000 zł, 

 Dział 801 Oświata i wychowanie    zwiększa się o kwotę   37.127 zł, 

 Dział 852 Pomoc Społeczna przesunięcia między paragrafami na kwotę 

600zł,  

 Dział 900 Gospodarka Komunalna i Ochrona środowiska w rozdziale – 

Oświetlenie uliczne zwiększa się o kwotę  60.000 zł   w tym: 
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- zakup energii 15.000 zł, 

- wymiana lamp  oświetlenia ulicznego 45.000 zł. 

Łącznie zwiększenia dochodów  stanowią kwotę 198.927 zł. 

 

Zmniejszenia    

 

 Dział 010 Rolnictwo i Łowiectwo między paragrafami o kwotę    200 zł, 

 Dział 750.95  Administracja publiczna       -„-       11.000 zł – 

roboty publiczne, 

 Dział 801 Oświata i wychowanie    zmniejsza się  kwotę            50.000 zł, 

 Dział 757 Obsługa długu publicznego     zmniejsza się o             50.000 zł, 

 Dział 900 Gospodarka Komunalna i Ochrona środowiska  zmniejsza się 

kwotę 25.000 zł – na oczyszczalni ścieków, 

 Dział 852 Pomoc Społeczna przesunięcia między paragrafami na kwotę 

600zł, w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Wierzchlesie. 

Łącznie zmniejszenia stanowią kwotę 136.800 zł. 

Ponieważ nie było uwag ani  pytań poprosił Skarbnik Gminy o oczytanie 

projektu uchwały Nr XXXIII/204/2009 następnie uchwała poddana została pod 

głosowanie i przyjęta jednogłośnie w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

  

b) uchylenia uchwały Nr XXXII/190/2009 z dnia 22 października 2009 

roku. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Magdalena Tronina, która poinformował, że 

uchwałę należy uchylić ze względu  na fakt iż pożyczka z Wojewódzkiego 

funduszu Ochrony Środowiska zaciągnięta zostanie w 2010 roku, w związku z 

tym uchwała nie może być podjęta z data roku poprzedniego. Ponadto w treści 

uchwały był zapis że pożyczka spłacona będzie w ciągu 15 lat natomiast  

zapadła decyzja że będzie to okres 10 letni. Uchwał o takiej samej treści podjęta 

zostanie na sesji styczniowej.  

Ponieważ nie było uwag ani  pytań poprosił Skarbnik Gminy o oczytanie 

projektu uchwały Nr XXXIII/205/2009 następnie uchwała poddana została pod 

głosowanie i przyjęta jednogłośnie w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 
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Punkt 6 

Przyjęcie informacji w sprawie wysokości podatku rolnego na 2010 rok. 

Pani Marta Kowalczyk odczytała informację dotyczącą określenia stawki 

podatku rolnego, która stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Nie było żadnych pytań ani uwag do informacji w związku z tym została ona 

przyjęta do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 7 

Przyjęcie informacji w sprawie wysokości podatku  leśnego na 2010 rok. 

Pani Marta Kowalczyk odczytała informację dotyczącą określenia stawki 

podatku leśnego, która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Nie było żadnych pytań ani uwag do informacji w związku z tym została ona 

przyjęta do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 8 

Interpelacje,  wolne wnioski i zapytania. 

Przewodniczący poinformował, że na sesję przybył Pan Andrzej Stępień 

Starosta Wieluński, który w kilku słowach przedstawi działania i plany                     

w powiecie wieluńskim. 

Starosta Wieluński Andrzej Stępień  powitał wszystkich uczestniczących                      

w obradach sesji i podziękował za zaproszenie na posiedzenie Rady Gminy. 

W kilku słowach przedstawił informację o działaniach w powiecie Wieluńskim 

a szczególnie to co dotyczy Gminy Wierzchlas. 

Podpisane zostały wszystkie umowy tj. główną umowę oraz trzy pod-umowy, 

które sa zawarte w głównej umowie dotyczące poszczególnych zadań. 

Planowana jest również inwestycja na drodze przebiegającej przez gminę 

Wierzchlas tj. Toporów – Krzeczów.  

Niedługo ogłoszony zostanie przetarg  na realizację zadań drogowych, 

przygotowana została również  specyfikacja jednak należy poczekać ze względu 

na zmianę Ustawy o Zamówieniach Publicznych. Jak tylko opublikowana 

zostanie ustawa to zaraz ogłoszony zostanie przetarg zgodnie z nowymi 

przepisami na realizację wszystkich zadań które objęte są  projektem 

„Wzmocnienie roli szlaku Bursztynowego..” , nastąpi to na początku grudnia br.  

Realizacja zadania zaplanowana jest na okres 2 lat tj. 2010-2011 i dlatego nie 

wszystko będzie zrealizowane w roku 2010. Wykonana  zostanie jednak i tak 

znaczna część bowiem na drogi powiatowe zaplanowane jest na rok 2010                 
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14 mln. zł, a do realizacji zakwalifikowane sa 4 drogi w tym 2 na terenie Gminy 

Wierzchlas i 2 na terenie Gminy Wieluń. 

Po rozstrzygnięciu przetargu wyłoniony zostanie wykonawca i uzgodniony 

zostanie zakres robót wykonanych w 2010 roku na poszczególnych drogach. 

Po realizacji Osi – drogi sa jeszcze dwie osie sa to:  

  infrastruktura kultury – gdzie realizowane będą prace na obiektach  

sakralnych  na naszej Gminie jest to Kościół w Łaszewie i kapliczka                            

w Kamionie, są one zapisane wśród 21 obiektów na terenie całego powiatu. 

W przypadku obiektów sakralnych partnerem jest Kuria- Parafia i musi ten 

partner mieć 25% udział własny. Następnie Starosta zwrócił się do radnych                

o zainteresowanie się tym tematem w swoich parafiach i pomóc                                

w zgromadzeniu środków.  Należy się tymi obiektami sakralnymi zainteresować 

bowiem sa one perełką  naszego terenu i zostaną one poprawione ulepszone               

i zabezpieczone  przed zewnętrznymi czynnikami. 

Pan Starosta Nadmienił, że w projekcie  budżetu Powiatu na 2010 rok 

zaplanowane są tylko środki na realizację zadań w ramach Szlaku 

Bursztynowego, nie ma zaplanowanych środków w ramach Inicjatyw 

Samorządowych, na które składane były wnioski przez Wójta i dodał że na 

chwilę obecną nie ma pozytywnej odpowiedzi na złożone wnioski i należy się 

wstrzymać. W projekcie budżetu zaplanowany jest kredyt w wysokości 2,3 mln. 

zł na zabezpieczenie  udziału własnego i płynność finansowa starostwa na 

realizację tego projektu  

Kiedy zostanie uchwalony budżet i zostanie wyliczona nadwyżka budżetowa          

i czy będą znaczące środki i wówczas zostaną wyasygnowane środki właśnie na 

Inicjatywy Samorządowe. Wnioski zostały prawidłowo złożone w Powiatowym 

Zarządzie Dróg.  

Starosta Andrzej Stępień Podziękował za udzielenie mu głosu.  

Wójt  Krzysztof  Bednarek  podziękował  Panu Staroście za wykonanie nakładki 

asfaltowej o długości 330 m w Wierzchlesie na ulicy Południowej. 

 

Nie było zgłoszonych interpelacji.  

 

Punkt 9 

Zakończenie obrad  XXXIII sesji Rady Gminy Wierzchlas.   

Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XXXIII sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

Obrady zakończono o godzinie 9
40

. 
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